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Bij brief van 27 januari 2022, ingekomen op 27 januari 2022, heeft u namens 

de GroenLinks fractie schriftelijke vragen gesteld. 

 

Wij beantwoorden deze vragen als volgt. 

 

1. Heeft GS het artikel in Trouw hierover gelezen en ziet zij dit als een adequate 
journalistieke productie? De Provincie Noord-Brabant heeft in vragen van Trouw 
aangegeven dat het ‘erg complex’. Waarom is dit zo omschreven en kan zij 
nader duiden waarom het ‘erg complex’ is?  
Antwoord: We hebben kennisgenomen van het artikel in Trouw. De eerder dit 

jaar aangetroffen drugsput op de Brabantse Wal, is een nieuw aangetroffen 

methode van criminelen om zich te ontdoen van afval dat vrijkomt bij 

synthetische drugsproductie. Deze methode heeft forse omgevingsschade tot 

gevolg. De ‘complexiteit’ die maakt dat er niet snel begonnen kon worden met 
de resterende sanering, is gelegen in een combinatie van gebiedsspecifieke 

kenmerken, zoals de ligging op een heuvel in bosgebied, de diepte van de 

verontreiniging, bereikbaarheid voor het benodigde materieel en de onzekere 

omvang.  

 

2.a. Hoe apprecieert GS de huidige gang van zaken en is zij het met de 
GroenLinks-fractie eens dat het opruimen eigenlijk al lang had moeten beginnen 
om te voorkomen dat het afval dieper en dieper de grond in lekt waardoor er 
nog meer kubieke meters grond moet worden gesaneerd?  
b. Momenteel gaat het om 2500 kuub. Weet de PNB hoe snel dit vermeerdert 
door lekken? Hoe diep is het afval intussen gelekt?  
c. Wat is in de optiek van GS de oorzaak dat er nog steeds niet is begonnen 
met de sanering?  
Antwoord:  

a. Op 24 maart 2021 is een klein gedeelte van de put gesaneerd door 
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Brabants Landschap, waarbij de grootste lading aan verontreinigde stoffen 

is weggenomen. Wij willen dat ook de resterende sanering zo spoedig en 

zorgvuldig mogelijk wordt uitgevoerd. Zoals in vraag 1 beantwoord, heeft 

de complexiteit de resterende sanering vertraagd.  

b. Volgens het Nader bodemonderzoek van 15 juli 2021, is het volume 

verontreinigde grond ca. 2.500 m3 binnen de perceelsgrenzen van 

Brabants Landschap. Op het aangrenzende perceel moet dit nog worden 

onderzocht. In ditzelfde rapport wordt vermeld dat de 

grondwaterverontreiniging zich tussen de 9 en 18 meter/jaar zal 

verplaatsen. Het grondwater is tot 6 meter diepte verontreinigd. Daarbij 

wordt een volume verontreinigd grondwater voorzichtig ingeschat tussen 

1.850 en 2.450 m3.  

c. Zoals in de beantwoording van vraag 2a is aangegeven, heeft er al een 

eerste sanering plaatsgevonden. De OMWB heeft aan de terreineigenaar 

(Brabants Landschap) gevraagd voor het restant een saneringsplan in te 

dienen en zorg te dragen voor de resterende sanering. Op 24 januari 

2022 heeft de OMWB hierover een brief ontvangen van Brabants 

Landschap. In deze brief stelt Brabants Landschap zich op het standpunt 

dat, omdat ze niet de veroorzaker zijn, ze conform de Wet 

bodembescherming niet de aangewezen partij zijn om de resterende 

sanering vorm te geven. Deze brief is momenteel in behandeling, waarbij 

nog gekeken wordt naar een oplossing voor de resterende sanering. Het 

standpunt van Brabants Landschap met betrekking tot de vraag wie 

verantwoordelijk is voor de resterende sanering, zijn we op dit moment 

juridisch goed aan het analyseren. We hopen daar snel meer duidelijkheid 

over te kunnen geven. 

 

3. Brabants Landschap is de eigenaar van de grond en kan maximaal 25 
duizend euro ontvangen als ondersteuning bij het opruimen, een bedrag dat 
nooit afdoende gaat zijn om de kosten te dekken.  
a. Hoe kijkt GS aan tegen het feit dat Brabant Landschap hier financieel 
verantwoordelijk voor is?  
b. Vindt zij dat er sprake is van een unieke situatie (door de grootte van de 
dumping) en de vele partners die hier bij betrokken zijn?  
c. Is GS bereid te kijken of er vanuit de Provincie Noord-Brabant een financiële 
ondersteuning kan komen voor Brabant Landschap vanuit incidentele middelen, 
met het doel om zo snel mogelijk te beginnen met opruimen?  
Antwoord:  

a. Dit wordt momenteel nog nader bekeken bij de behandeling van de brief 

van Brabants Landschap, die op 24 januari 2022 is ontvangen door de 

OMWB. We hopen daar snel meer duidelijkheid over te kunnen geven. 

b. De casus Brabantse Wal staat niet op zich. Er is ook in Zundert een grote 

grond- en grondwaterverontreiniging aangetroffen, als gevolg van 

dumping/lozing van synthetisch drugsafval. Daar is sprake van een fors 

kostenplaatje voor betrokken partijen. 

c. Wij hebben aan Brabants Landschap reeds laten weten dat alvast een 
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aanvraag kon worden ingediend voor een bijdrage uit de subsidieregeling 

opruiming drugsafval 2021-2024. Dit heeft Brabants Landschap ook 

gedaan. Daarnaast hebben we via het IPO en in brieven aan de ministeries 

van Justitie en Veiligheid (JenV) en Infrastructuur en Waterstaat (IenW) (zie 

bijlage 1), aangedrongen op een spoedig gesprek en te zoeken naar een 

oplossing voor deze casuïstiek. Een overleg hierover tussen JenV, IenW, 

IPO, VNG en ons zal spoedig plaatsvinden. De brieven zijn in de bijlage 

opgenomen. 

 

4. De regeling om subsidie te krijgen om grondeigenaren tegemoet te komen bij 
dumpingen bestaan uit middelen van en in samenwerking met het Ministerie van 
Justitie en Veiligheid tot stand gekomen. Elke provincie kent een eigen 
subsidieplafond. Voor de provincie Noord-Brabant bedraagt dit plafond 
€ 342.410.  
a. Hoeveel is hiervan uitgegeven in 2021, het eerste jaar van de subsidie?  
b. Wil GS kijken of ze, gelet op het unieke karakter van deze dumping, zowel 
25.000 euro uit 2021 als 25.000 euro uit 2022 beschikbaar kan stellen?  
c. En nog liever, mochten er middelen overblijven van het Brabantse plafond hier 
flexibel richting Brabants Landschap mee om te gaan.  
d. Is GS bereid dit op te nemen met het Rijk? 
Antwoord:  

a. In totaal is € 240.072 toegekend in 2021. Eén aanvraag is nog in 
behandeling. Hierbij gaat het om het maximaal toe te kennen bedrag van 

€24.999,-.  
b. Vanwege artikel 5 lid d van de ‘Subsidieregeling opruiming drugsafval 

2021-2024’, kan er in 2022 niet nogmaals een aanvraag worden 

ingediend. Voor hetzelfde project kan eenmalig op grond van deze of een 

andere provinciale subsidieregeling tot een maximum van €24.999,- aan 

vergoeding worden aangevraagd.  

c. Zoals in de beantwoording van vraag 4b is aangegeven, is het niet 

mogelijk aanvullende middelen te verstrekken op basis van de 

subsidieregeling.  

d. Zoals in de beantwoording van vraag 3c is aangegeven, zijn we hierover 

in overleg met JenV, IenW, IPO en VNG. 

 

5.a. Heeft GS enig zicht op hoe lang dit gaat duren?  
b. Gelet op het feit dat het fonds is ingesteld tot en met 2024, wil de GroenLinks-
fractie weten of het mogelijk is om ook in komende jaren aanspraken te kunnen 
blijven doen als Brabant Landschap op de regeling. Graag reactie.   
Antwoord:  

a. Deels. Zoals in de beantwoording van vraag 2c is aangegeven, heeft de 

OMWB aan Brabants Landschap om een saneringsplan gevraagd en is 

een brief van Brabants Landschap daarover nog in behandeling. De duur is 

daarom nog niet bekend.  

b. Zoals in de beantwoording van vraag 4b is aangegeven, kan er op basis 

van de subsidieregeling eenmalig een aanvraag worden ingediend. Voor 
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deze casus kan Brabants Landschap daarom niet nogmaals een aanvraag 

indienen. Wel kan Brabants Landschap gebruik blijven maken van de 

regeling, indien zich onverhoopt andere cases aan zouden dienen. 

 

6. In de optiek van de GroenLinks-fractie is het belang van de Brabantse Wal 
provincie-overstijgend en zou een ondersteunende rol vanuit de Rijksoverheid 
opportuun en logisch zijn. Hoe kijkt GS daar tegenaan? De PNB geeft in het 
artikel van Trouw aan dat de provincie op korte termijn een breder signaal gaat 
afgeven richting het Rijk? Is zij bereid toe te zeggen om met de nieuwe 
bewindspersonen een gesprek te initiëren om dit onderwerp te bespreken en 
daar concreet financiële ondersteuning vanuit het Rijk te agenderen? Dat het 
plafond wordt verhoogd om dit soort grote dumpingen op te vangen of extra 
artikel in het fonds op te nemen, dat wanneer het uitzonderlijk grote dumpingen 
betreft, dat dit niet uit het Brabantse gedeelte komt.  
Antwoord: Wij hebben op 14 december 2021 een brief gestuurd aan de 

minister van Justitie en Veiligheid (JenV) en de staatssecretaris van Infrastructuur 

en Waterstaat (IenW). Deze brieven zijn als bijlage toegevoegd. In deze brief 

hebben wij op basis van de casus Zundert, gevraagd om financiële middelen 

voor zowel de gemaakte kosten tot nu toe, als de resterende kosten voor de 

aanpak van de verontreiniging. Daarbij hebben we aangekondigd dat er ook 

vanuit de casus Brabantse Wal een vergelijkbare vraag verwacht wordt. Ook in 

IPO-verband hebben we gevraagd om met het rijk in gesprek te gaan, omdat de 

rijkssubsidie niet volstaat. Op korte termijn zal hierover een overleg tussen de 

ministeries, IPO, VNG en ons plaatsvinden. Wij zullen u informeren over de 

uitkomsten. 

 

 

 

Overeenkomstig het door Gedeputeerde Staten van Noord-Brabant genomen 

besluit, 

namens deze, 

 
 

S.M. van Gent - Muis, 

programmamanager Vergunningen, Toezicht en Handhaving 

 

(In verband met de corona-maatregelen is deze brief, na vaststelling door het college, digitaal door 

de verantwoordelijk programmamanager ondertekend) 

 
 

 


























	Beantwoording schriftelijke vragen GroenLinks over Stop verdere vervuiling van de grond in de Brabantse Wal zo snel mogelijk
	Brief aan JenV (PS)
	Brief aan IenW (PS)

